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گزارش

خبر

 

برخی  در  مسکن  قیمت  کاهش  بحث  روزها  این 
رسانه ها داغ است، اما مرکز پژوهش های مجلس از 
افزایش ۹۵۰ درصدی قیمت مسکن طی 5 در تهران 

خبر داده است.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از تجارت نیوز؛ 
»ارزان  مدعی  دولت  به  نزدیک  رسانه های  برخی 
شدن خانه« هستند، اما مرکز پژوهش های مجلس 
شورای اسلامی از وضعیت بحرانی مسکن در تهران 
سال  پنج  طی  آن  قیمت  درصدی   ۹۵۰ افزایش  و 
گذشته خبر داده است. مرکز پژوهش های مجلس 
در یک برش پنج ساله از بازار مسکن، با استناد به 
آمار منتشر شده از سوی بانک مرکزی، اعلام کرده 
مناطق  در  مسکونی  واحد  مترمربع  هر  که  است 
بیست و دوگانه تهران از آذرماه ۹۶ تا آذرماه ۱۴۰۱، 
و  میلیون  به ۴۸  تومان  هزار  و ۸۸  میلیون  از ۵ 
۷۳ هزار تومان رسیده است. بر این اساس، مسکن 
در کلانشهر تهران شاهد رشدی حدود ۹۵۰ درصدی 
پنج ساله،  زمانی  بازه  همین  در  آنکه  حال  بوده، 
حداقل دستمزد نیروی کار که از سوی دولت تعیین 
می شود، حدود ۶۰۰ درصد افزایش داشته و از یک 
میلیون و ۱۲۵ هزار تومان به ۶ میلیون و ۷۲۵ هزار 

تومان رسیده است.

تورم مسکن در ۱۲ سال
گزارش های مرکز آمار ایران نشان  می دهد متوسط 
 ،۱۳۸۹ سال  پاییز  در  تهران  شهر  مسکن  قیمت 
این  است؛  بوده  تومان  هزار   ۸۴۳ و  میلیون  یک 
میانگین قیمتی، ۱۲ سال بعد یعنی پاییز ۱۴۰۱ در 
اتفاقی بی سابقه تا ۴۸ میلیون و ۲۸۸ هزار تومان 
رشد کرده است. به عبارتی می توان گفت متوسط 
قیمت مسکن شهر تهران در بازه زمانی پاییز ۱۳۸۹ 
تا فصل مشابه آن در سال ۱۴۰۱ حدود دو هزار و ۵۰۰ 
کرده  رشد  برابر  و ۲۶  داشته  قیمت  افزایش  درصد 
با  فرد  یک   ۱۳۸۹ سال  در  دیگر،  عبارت  به  است. 
حدود ۱۰۰ میلیون تومان می توانست یک آپارتمان 
حدود ۵۰ متری در سطح متوسط بخرد؛ حالا اما باید 
برای همان واحد مسکونی حدود دو میلیارد و ۵۰۰ 

میلیون تومان هزینه کند.

دلایل افزایش قیمت مسکن در ایران
بازار مسکن ایران از تمام این موارد رنج می برد و 
از سمت  هم  و  عرضه  از سمت  هم  مدت هاست، 

تقاضا با مشکلاتی روبه روست؛ گرانی ها قدرت خرید 
مردم را تا اندازه زیادی پایین آورده و حالا نه تنها 
است،  مواجه  مصرفی  تقاضای  کمبود  با  بازار  این 
قیمت  افزایش  و  انبوه سازان  سود  کاهش  بلکه 
نهاده های ساختمانی نیز این بازار را با چالش جدی 
عرضه مواجه کرده است. این در حالی است که با 
کاهش ارزش پول ملی این بازار به عرصه ای برای 
تورم  برابر  در  دارایی ها  ارزش  حفظ  و  سود  کسب 
تقاضای  اخیر  ماه های  در  است.  شده  تبدیل  نیز 
سرمایه ای تا حد زیادی در بازار مسکن رشد داشته 
است که این موضوع خود می تواند دلیلی دیگر برای 
کلی  دیدگاه  از  باشد.  بخش  این  در  تورم  افزایش 
قیمت مسکن در ایران را می توان تابعی از وضعیت 
بحرانی اقتصاد کلان در سال های گذشته دانست که 
به وسیله تحریم های بین المللی، رشد نرخ تورم و در 

نهایت افزایش قیمت دلار تقویت شده است.

قیمت مسکن این روزها کاهشی است؟
نقل محفل  اخیر،  روزهای  در  کاهش قیمت ملک 
فعالان بازار مسکن بوده است. زمزمه ای که از بازار 
و  آغاز شد  پرند  و  پردیس  مسکن شهرهای جدید 
حالا برخی خبرگزاری ها ادعا دارند این کاهش قیمت 
در تهران نیز اتفاق افتاده است. بیت الله ستاریان، 
است: »هیچ گاه  اما معتقد  بازار مسکن  کارشناس 
قیمت مسکن و اجاره بها کاهش نداشته است، اگر 

در این مورد نیز حرفی زده شده است به نظر درست 
نمی آید. این روزها چه اتفاقی افتاده و چه عصای 
موسایی آمده است که قیمت ها کاهش پیدا کند؟ 
پیدا  افزایش  درصد   ۵۰ مثال  برای  مسکن  قیمت 
می کند و پس از آن پنج درصد پایین می آید؛ این را 
نمی توانیم بگوییم کاهش پیدا کرده است. البته در 
مناطق لوکسی که دیگر مشتری برای آن وجود ندارد 
ممکن است کاهش پیدا کرده باشد، اما در مناطق 
دارند  آن حضور  در  مردم  از  بزرگی  قشر  که  عادی 
معضل قیمتی همچنان وجود دارد.« البته فعالان 
بازار موارد دیگری را نیز در کاهش قیمت مسکن 
دخیل می دانند. اکنون در پی کاهش قدرت خرید 
مسکن  قیمت  بی رویه  افزایش  همچنین  و  مردم 
طی سال گذشته، تقاضا به شدت کاهش پیدا کرده 
است. در نهایت مالکان و واسطه ها نیز از آنجا که 
برای قیمت های موجود در بازار مشتری وجود ندارد، 
قائل  تخفیف  مسکونی  واحدهای  برای  مجبورند 
شوند و آنها را درصدی زیر بازار بفروشند. هر چند 
برخی بنگاه های املاک معتقدند برای این واحدهای 
همچنین  است.  نیاز  زیادی  زمان  تخفیف خورده 
فعالان مسکن چشم انداز بلندمدت قیمت مسکن 
را افزایشی می بینند. پیمان مولوی، اقتصاددان نیز 
پیش از این در مصاحبه ای با تجارت نیوز عنوان کرده 
بود که متوسط قیمت مسکن تهران در خردادماه از 

متری ۶۲ میلیون تومان نیز عبور خواهد کرد.

مهرداد تیموری

سرمقاله

چگونه می توان به تراز جهانی فکر كرد؟

عربستان به دنبال مورينيو،  
تاج در پی سقف قراردادِ ريالی!

بازهم به فصل نقل و انتقالات رسيديم تا دوباره همان 
بحث هاي قديمی و بی نتيجه به ميان كشيده شود؛ 
اینبار به صورت ریالی! سوال؛  تعیین سقف قراردادها، 
بالاخره تعيين سقف خوب است يا بد؟ در بازار مكاره 
نقل و انتقالات فوتبال ایران كه نقش اساسی را دلال ها 
بازی می كنند، قانون فوق چقدر رعايت می شود؟ آن 
هايي كه در چرخه فوتبال حضور دارند، هرگونه تعيين 
سقف را رد می كنند. با دلايلی فراوان كه برخي از آن ها 
به مهارت بازيكنان و مربيان و... مربوط مي شود و به 
آثار اجتماعی هم بي ارتباط نيست، ارقام نجومي براي 
زندگي لاكچری را حق طبيعی می دانند. ولي در مقابل 
بعضي ها با پيش كشيدن خط فقر از يك سو و مقايسه 
بسياري از تحصليكرده ها و نخبگان كه زندگي معمولی 
دارند، پرداخت های ميلياردی به بازيكنان معمولي را -كه 
به قولي استپ كردن بلد نيستند- غيرمنطقی می دانند 
و به همين دليل تعيين سقف قرارداد را اصولی بر می 
شمارند. ضمن اينكه حلقه مفقوده از موازنه درآمد و هزينه 
در فوتبال ما موضوعی است كه مشخصاً هرگونه پرداخت 
نجومی را غير منطقی بر می شمارد. تاكيد می كنم چندان 
تمايل ندارم پای حرف های تكراری و بی نتيجه را پيش 
بكشم اما وقتي می بينم و می شنوم عربستان بعد از 
خرید »کریستیانو رونالدو« به دنبال »کریم بنزما« رفت 
و به »لیونل مسی« هم پيشنهاد داد )كه در نهایت به 
آمريكا رفت( اكنون باب مذاكره با مورينيو را باز كرده و 
صحبت هايی هم با امثال مودريچ و راموس داشته است. 
قبول دارم كه اقتصاد ما به خاطر تحريم های كمر شكن 
با کشور عربستان قابل مقايسه نيست و آن ها علاوه بر 
فروش آزادانه نفت از صنعت توريست نيز بهره كافی را 
مي برند. بنابراين مقايسه اقتصادی بين ما و عرب ها در 
شرايط كنونی توجيه پذير نيست و استخدام  بازيكناني 
كه به سن بازنشستگی نزديك شده اند به همان رشد و 
توسعه اقتصادي اعراب مربوط است. اما اينكه عربستان 
با استخدام خارجی هاي صاحب نام به كجا میانديشد. 
نمونه بارز اين استراتژی را قبلا در فوتبال ژاپن به ياد داريم 
كه به همين دليل امروز داعيه قهرماني جهان را در ٢٠٣٠ 
مطرح كرده است. عربستان هم مدعي است چرا که تنها 
تيمي است كه قهرمان جهان)آرژانتين( را در جام جهاني 
شكست داده! لذا چشم انداز آن ها نيز حضور در فينال 
جام جهانی است و به همين خاطر از حالا اسب خود را 
زين كرده اند. به راستی! ما كجا هستيم؟ مهدی تاج به 
كجا می انديشد؟ دورنمای فوتبال ما چيست؟ آيا با تركيب 
كنونی هيات رييسه فدراسيون فوتبال كه بسياری از آن 
ها هميشه وسط لحاف هستند)!( می توان با سرعتی 
كه كشورهای عربستان، قطر، كره جنوبی، ژاپن، استراليا و 
حتي برخي كشورهاي درجه دوم آسيا به پيش می روند 
تا در تراز جهاني قرار بگيرند، اميدوار بود؟ وقتی قرار است 
دستمزد خارجی های حاضر در فوتبال به ريال پرداخت 
شود)!( چگونه می توان به تراز جهانی فكر كرد؟ به راستی 
قيمت قرارداد امثال شهيد »تهرانی مقدم«ها چقدر بايد 

می بود؟

   

یاد و خاطره شهداء بویژه سرتيپ »پرويز خياميان «که 21خردادماه 

1360 در زنجان به مقام شامخ شهادت نائل گشت،گرامی باد

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

فاجعه: افزایش 950 درصدی قیمت مسکن!
مجید سعیدی

گهی: 1470781 شناسه آ

استفاده از حمل و نقل عمومی در سال های قبل برای بسیاری از مردم یکی از گزینه 
های مناسب و به نوعی به صرفه بود و نارضایتی برای قیمت بلیت های مترو و اتوبوس 
آنچنان به گوش نمی رسید؛ اما امسال این افزایش قیمت آنقدر به چشم همه مسافران 
عادی و حرفه ای مترو و اتوبوس آمده که دل خوشی از این وضعیت ندارند و اصلا 
برای افرادی که هرروز از وسایل حمل و نقل عمومی استفاده می کنند، این تردد به 
صرفه نیست! »سیدمحمد آقامیری« -عضو کمیسیون حمل و نقل شورای اسلامی شهر 
تهران- اعلام کرد: »ما هنوز بر روی طرح رایگان کردن بلیت اتوبوس و مترو در حال انجام 
کار هستیم و به خروجی خوب و قانع کننده ای نرسیدیم همچنین نظر اعضای شورا 
هم برای این طرح مهم است و باید لحاظ شود اما بنده این طرح را به جای مناسب 
می رسانم، این طرح از نظر فنی، ریالی و صرفه اقتصادی صنعتی باید برای شهرداری 
مناسب باشد. به دنبال این هستیم که چنین اقدامی را در همین شش ماهه اول امسال 
محقق کنیم اما من تصمیم گیرنده فقط نیستم و شهرداری در آمد از این کار دارد اما 
باید دلایل قانع کننده باشد و یک منبع درآمد جایگزین ارائه شود؛ البته نکته مهم این 
است که اگر این کار انجام شود شاید کشورهای دیگر هم الگو بگیرند و برای ما یک 
امتیاز باشد.« به طور کلی موضوع حمل و نقل عمومی جزو آن دسته از موضوعاتی است 

که نمی شود به صورت ساده از آن گذشت و نیاز به همت واقعی مسئولان دارد البته 
مردم و به ویژه خبرنگاران حوزه شهری به خاطر دارند که مدیریت شهری دوره ششم کار 
خودش را با توسعه حمل و نقل عمومی و رسیدگی به تمامی ابعاد آن در جهت رفاه 
حال شهروندان پایتخت شروع کرد اما متاسفانه نظارت آنچنانی وجود ندارد برای مثال 
حتما شما هم تجربه کردید که وقتی که هنوز میزان افزایش کرایه های حمل ونقل در 
بخش مترو، اتوبوس و تاکسی در سال جاری به تأیید فرمانداری تهران نرسیده بود که 
برخی از رانندگان تاکسی خودسرانه اقدام به دریافت کرایه های بیشتری از سوی مسافران 
کرده اند و جالب اینجاست که هیچ نظارت و برخوردی با رانندگان متخلف نشد! و تنها 
وعده هایی به گوش می رسید. درباره این رایگان شدن قیمت بلیت ها هم باید ببینیم 
که آقایان مسئول تا چه زمانی بر روی طرح مدنظرشان می خواهند کار کنند و چه منبع 
درآمد جایگزینی را به شهرداری معرفی کنند یا اصلا شهرداری رضایت می دهد که بلیت 
برای مردم رایگان باشد؟ اینها تمام سوالاتی است که بخشی از آن تا پایان شهریور ماه 
لازم است پاسخی برایش داده شود زیرا عضو شورای شهر تهران تاکید کرده  تمام تلاش 
مان این است که تا پایان شش ماه امسال به نتیجه برسیم؛ امید است جهت استفاده 
بیشتر مردم از وسایل حمل و تقل عمومی راهکارهای مناسب تر دیگری امتحان شود.

سوژه

شهروندان منتظرِ رایگانی بلیت حمل و نقل عمومی باشند؟
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اجتماعی

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

چرا ثبات به توسعه کشور کمک می کند؟

ن ذره ب�ی

 

و  است  سیاست گذاران  دغدغه  که  موضوعاتی  از  یکی 
همواره تلاش می شود که کشور گرفتار آن نشود، 
نوسان قیمت ها است. نوسان قیمت ضمن ایجاد 
نارضایتی در بین آحاد مردم باعث می شود که 
تولیدکنندگان و عرضه کنندگان هم دچار مشکل 

شوند و نتوانند برنامه ریزی درستی برای 
فعالیت های خود داشته باشند. 

ثبات  با  جامعه  گروه های  تمام 
قیمت ها موافق هستند چرا که این 
امر می تواند به ثبات اقتصادی 
فعالیت های  توسعه  و  کشور 
اقتصادی کمک کند؛ زمانی که 
اقتصاد یک  در  کالاها  قیمت 
کشور دچار نوسان می شود تمام 
بخش ها از آثار زیان بار آن متضرر 
می شوند و تنها گروهی خاص 

می برند.  نفع  هستند  دلالان  که 
وقتی قیمت ها سیر افزایشی خود را 

شروع می کند و به حدی می رسد، دچار 
چسبندگی می شود به گونه  ایی که حتی 

با کاهش قیمت های اثرگذار در تعیین قیمت 
کالا، نرخ کالا و محصول کاهش پیدا نمی کند.

کالا  قیمت  که  می شود  باعث  مختلفی  عوامل 
افزایش پیدا کند که نمونه آن تورم داخلی، نرخ ارز و 
عدم هماهنگی عرضه و تقاضا است؛ زمانی که تقاضا 

برای کالایی زیاد باشد با ثبات نرخ ارز و سایر متغیرها، 
کالای گران شده کاهش قیمت پیدا نمی کند. یک راهکار 
وجود دارد و آن افزایش عرضه کالا است، وقتی میزان 
عرضه کالا مناسب باشد و بتواند به تقاضاهای موجود 
و حتی مازاد پاسخ دهد، قیمت ها دیگر افزایش پیدا 

نمی کند. البته کارشناسان اقتصادی نظرات مختلفی 
در این خصوص دارند. اولین راه که می  توان به ثبات 
قیمت دست یافت کمک به ثبات قیمت ارز است؛ یعنی 
سیاست ها به گونه ای دنبال شود که ارز کمترین نوسان 
را داشته باشد. نکته دیگر که باعث نوسان قیمت کالاها 

می شود، تورم است. افزایش نرخ تورم به صورت مستقیم 
بر قیمت کالاها اثر می گذارد. 

مبحث بعدی، جلوگیری از به  هم ریختن تعادل زنجیره 
تأمین است. اگر زنجیره تامین با خللی مواجه شود 
به  سرعت این امر سبب نوسان قیمت می شود. نکته 

دیگر، شفاف  سازی در مبادی تولید است. اگر به  درستی 
مبادی تولید تا عرضه کالا به مصرف کننده کنترل شود، 
نوسان قیمت به حداقل خواهد رسید. مسأله بعدی 
که باید به آن پرداخت شبکه های عرضه کالا است؛ در 
حال حاضر شبکه های متعددی وجود دارد که وضعیت 
عرضه نهاده و کالا را رصد می کنند، لذا برای کاهش 
هر گونه نوسان ضروری است که رصدها تقویت شود. 
موضوع دیگری که سیاست  گذار باید به آن توجه 
داشته باشد، پایبندی و عمل به تعهدات است. 
اگر وعده داده می شود که نهاده در اختیار 
مجموعه ای قرار می گیرد بی قید و شرط 
بایستی اجرایی شود. اگر این امر با 
تأخیر صورت گیرد و یا مرتب رشد 
قیمت در نهاده اتفاق بیفتد، به  
طور قطع تأثیر آن بر کل زنجیره 

تولید تا عرضه خواهد بود. 
بنابراین تأمین مواد اولیه یکی 
از ضرورت ها است که دولت ها 
باید به آن توجه کافی داشته 
مشکلاتی  شوربختانه  باشند. 
که مردم در بخش کالایی شاهد 
آن هستند بخش قابل توجه آن 
متاثر از اقتصاد نیست، موضوعات 
دیگری مرتبط است که تنها بخشی 
از آن به تحریم برمی  گردد. برخی از 
تفکرها و ایدئولوژی ها سبب شده است تا 
هر چقدر هم در حوزه اقتصادی کار شود، باز 
هم نتیجه مطلوب عاید کشور نشود و مردم مرتب 
شاهد رشد قیمت کالاها باشند. واما سخن آخر؛ به  
طور قطع تزریق موقتی کالا به بازار و کنترل دستوری 
قیمت ها نمی  تواند مانع از رشد قیمت ها شود. بدین  
جهت این امیدواری وجود دارد که با آرامش سیاسی، 
کاهش نرخ تورم، کاهش نوسان قیمت ارز و تنظیم 
درست و دقیق عرضه و تقاضا بتوان به سمت ثبات 

قیمت ها حرکت کرد.

کاوش

سرپرست اداره کل تجهیزات و ملزومات پزشکی اعلام کرده است که همچنان 
در برخی موارد از ارز 4٢٠٠ تومانی در حوه تجهیزات پزشکی استفاده می شود. 
»جلال غفارزاده« بیان کرد: برای حفظ قیمت برخی اقلام در حوزه تجهیزات 
پزشکی ناچار هستیم همچنان ارز ۴۲۰۰ تومانی به آن ها اختصاص دهیم تا 
هم قیمت مصرف کننده افزایش نیابد و همچنین بیمه ها بتوانند این اقلام 
را پوشش دهند. اگر محصول داخلی بخواهد با محصول وارداتی رقابت کند 
باید شرایط رقابت عادلانه باشد و در شرایطی که نمی توان ارز ۴۲۰۰ تومانی را 
برای برخی اقلام وارداتی حذف کرد لازم است تا حمایت از محصولات داخلی 
نیز افزایش یابد تا شرایط رقابت عادلانه شود. اغلب فرآیندهای صدور مجوز 
در اداره کل تجهیزات پزشکی بصورت تاییدی و پس از بررسی محصول، صادر 
می شود و امکان صدور مجوز بصورت برخط وجود ندارد، صرفا مجوز فعالیت 
افرادی که به عنوان مسئولان فنی هستند از طریق درگاه ملی مجوزها صادر 
می شود، زیرا در این مورد نیازی به مراجعات حضوری و تایید یک محصول 
نیست. باید پیش از صدور مجوزها مراحل کارآزمایی بالینی به دقت طی و 
از سلامت محصول اطمینان حاصل شود، برخی مجوزها برای آغاز تولید، هم 
زمان با مراحل کارآزمایی بالینی صادر می شوند تا نمونه هایی از دستگاه ها یا 
تجهیزات به تولید برسند. وزارت بهداشت مسئول صحت و سلامت تجهیزات 
پزشکی مصرفی در کشور است و باید اطمینان حاصل کرد که این محصولات 
عارضه ای برای مردم ندارند و هدف درمانی را برآورده می کنند، برای این کار 
اداره کل تجهیزات پزشکی هم قبل از مصرف و هم بعد از مصرف تجهیزات، 

باید کنترل های لازم را داشته باشد.

قرار است رقم یارانه معیشتی در سال ۱۴۰۲ افزایش پیدا کند. در فاز اول 
این طرح خانوارهای تحت پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی قرار 
گرفتند. بنابراین رقم یارانه خردادماه این خانوارها ۴۸۰ هزارتومان است. رقم 
یارانه دهک های اول تا سوم فعلا تغییر نکرده است و آنها مبلغ ۴۰۰ هزار 
تومان به ازای هر نفر یارانه نقدی دریافت می کنند. کارت یارانه سرپرست 
خانوارهای دهک های چهارم تا نهم نیز به زودی ۳۰۰ هزار تومان به ازای هر 
نفر شارژ خواهد شد. ثبت  نام جاماندگان یارانه یا متقاضیان جدید یارانه 
همچنان ادامه دارد. این افراد می توانند با مراجعه به تارنمای پنجره ملی 
خدمات هوشمند به آدرس https://my.gov.ir نسبت به ثبت نام خانوار 
خود اقدام نمایند. برای تکمیل اطلاعات در سامانه ثبت نام یارانه نقدی، در 
اختیار داشتن شماره تلفن همراه به  نام سرپرست خانوار، کد ملی، کد پستی، 
تاریخ تولد و شماره شبای بانکی مربوط به سرپرست خانوار متقاضی جدید یا 
جامانده از یارانه، ضروری است. تمامی اشخاص می توانند جهت کسب اطلاع 
از آخرین وضعیت یارانه جدید خانوار، کد دستوری #کد ملی*۴۳۸۵۷*۴* 
)ستاره ۴ ستاره ۴۳۸۵۷ ستاره کد ملی مربع( را با شماره تلفن همراه به نام 
خود شماره گیری کنند. شرط اصلی افزایش یارانه معیشتی )۲۰ درصد( این 
است که ۷۰ درصد مبلغ یارانه  را از طریق کالابرگ الکترونیکی صرف خرید 
حدودا ۱۱ قلم کالای اساسی )شیر کم چرب بطری، پنیر، تخم مرغ، گوشت 
مرغ، روغن مایع، ماکارونی، برنج ایرانی، لبنیات )ماست پرچرب پگاه(، قند و 
شکر، حبوبات و گوشت منجمد گوساله( کنید. درواقع با کالابرگ الکترونیکی 

تنها اعتبار یارانه معیشتی افزایش پیدا خواهد کرد. 

نقل قول کاوش

چرا یارانه همۀ مردم افزایش 
نکرد؟ پیدا 

۴۲۰۰ تومانی هنوز پرداخت  ارز 
می شود؟

 شرایط پذیرش باآزمون  
استعدادهای درخشان در ارشد

ایسنا- دانشگاهها و موسسات آموزش عالی می توانند یک بار 
در هر سال به ازای هر رشته، از بین دانش آموختگان رتبه 
اول تمامی رشته های آموزشی خود در مقطع کارشناسی که 
حداکثر یک سال تحصیلی از تاریخ فراغت از تحصیل آنها 
نگذشته باشد، فقط یک نفر را که بالاترین معدل کل را کسب 
کرده باشد به عنوان پذیرش استعداد درخشان به سازمان 
سنجش آموزش کشور معرفی کنند. شرایط پذیرش با آزمون 
استعدادهای درخشان در مقطع کارشناسی ارشد دانشگاهها 
و موسسات آموزش عالی براساس مفاد آیین نامه پذیرش با 
آزمون استعدادهای درخشان در مقاطع کارشناسی )پیوسته 
و ناپیوسته( و کارشناسی ارشد به تصویب شورای هدایت 
استعدادهای درخشان وزارت علوم، تحقیقات و فناوری که 
به تمامی دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی نیز ابلاغ شده 
است. داوطلبان دارای شرایط زیر حداکثر تا یک سال تحصیلی 
پس از زمان دانش آموختگی )و صرفا برای یک بار( در صورت 
شرکت در آزمون و کسب حدنصاب علمی حداقل ۹۰ درصد 
نمره آخرین فرد پذیرفته شده در گزینش آزاد هر کدرشته محل 
توسط سازمان سنجش به یکی از دانشگاه ها معرفی می شوند. 
بر این اساس، برگزیدگان رتبه های اول تا پانزدهم مرحله نهایی 
المپیادهای علمی ـ دانشجویی، دانشجویان نمونه کشوری در 
مقطع کارشناسی با معرفی سازمان امور دانشجویان، رتبه های 
اول تا سوم نهایی جشنواره خوارزمی، جوان خوارزمی، رازی، 
ابن سینا و فارابی در مقطع کارشناسی پیوسته یا ناپیوسته،با 
دانش  رتبه،  حائز  دستاورد  در  درصد  حداقل ۵۰  مشارکت 
آموخته رتبه اول مقطع کارشناسی پیوسته در بین دانشجویان 
هم رشته و هم ورودی که طی هشت نیم سال دانش آموخته 
شده اند، از جمله کسانی هستند که می توانند از تسهیلات 
فوق استفاده کنند. دانش آموخته رتبه اول مقطع کارشناسی 
ناپیوسته در بین دانشجویان هم رشته و هم ورودی که طی ۴ 
نیمسال تحصیلی دانش آموخته شده است. سازمان سنجش 
موظف است حداکثر معادل)۱۰ درصد( با تقریب اضافی در 
هر کدرشته محل تحصیلی مقطع بالاتر را براساس اولویت 
نمره و انتخاب رشته داوطلبان به حائزین شرایط اختصاص 
دهد. حداکثر مدت تحصیل برای دانش آموختگان رتبه اول 
مقطع کارشناسی پیوسته، ۸ نیمسال و برای دانش آموختگان 
مقطع کارشناسی ناپیوسته ۴ نیمسال است. همچنین به 
بالاترین میانگین  باید حائز  لحاظ میانگین کل، داوطلب 
در مقایسه با دانشجویان هم رشته و هم ورودی موسسه 
محل تحصیل خود باشد. دانشگاهها و موسسات آموزش 
عالی موظف هستند یک بار در هر سال به ازای هر رشته، 
از بین دانش آموختگان رتبه اول تمامی رشته های آموزشی 
خود در مقطع کارشناسی که حداکثر تا یک سال تحصیلی 
از تاریخ فراغت از تحصیل آنها نگذشته باشد، فقط یک نفر 
را که بالاترین معدل کل را کسب کرده باشد در موعد مقرر 
به سازمان سنجش آموزش کشور معرفی نمایند. دانشجویان 
مقطع کارشناسی در تمامی دوره ها چنانچه از طریق سازمان 
سنجش آموزش کشور وارد مقاطع فوق شده باشند، می توانند 
از تسهیلات رتبه اولی بهره مند شوند. آن دسته از دانشجویان 
رتبه اول مقطع کارشناسی که بر اساس کارنامه اولیه مجاز به 
انتخاب رشته نیستند، نمی توانند از مزایای این آیین نامه 
بهره مند شوند. افرادی که با توجه به امتیاز رتبه اول پذیرفته 
نشوند، ادامه تحصیل آنان همانند سایر داوطلبان و از طریق 
شرکت در آزمون کارشناسی ارشد ناپیوسته سنوات بعد میسر 
خواهد بود. افرادی در امتیاز رتبه اول گزینش خواهند شد که 
ضمن واجد شرایط بودن، اطلاعات آنان براساس مندرجات 
فرم تاییدیه رتبه اول )مندرج در انتهای این دفترچه راهنما( 
توسط معاونت آموزشی دانشگاه و یا موسسه آموزش عالی 
محل تحصیل آنان از ۲۵ تیر تا ۵ مرداد منحصرا از طریق پرتال 
اینترنتی به سازمان سنجش آموزش کشور اعلام شود؛ در غیر 
این صورت سهمیه رتبه اول برای آنان لحاظ نخواهد شد. لذا 
ضرورت دارد همه داوطلبان استفاده از این امتیاز که مجاز 
به انتخاب رشته شده اند فرم مذکور را تکمیل و حداکثر تا 
تاریخ ۲۵ تیر تحویل معاونت آموزشی دانشگاه ها و موسسات 

آموزش عالی ذی ربط نمایند.

سارا نصرتی

آمریکا۳میلیونبشکهدیگرنفتبرایذخایراضطراریمیخرد
وزارت انرژی آمریکا در بیانیه ای اعلام کرد درخواست قبلی برای خرید حدود سه میلیون بشکه نفت، انعقاد قراردادهایی با پنج 
شرکت را در پی داشت و نفت با میانگین قیمت حدود ۷۳ دلار در هر بشکه خریداری شد که کمتر از میانگین حدود ۹۵ دلار 
در هر بشکه در زمان فروش ذخایر نفت استراتژیک در سال ۲۰۲۲ بود و معامله خوبی را برای مالیات دهندگان تضمین می کند.
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البرز

رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان کرج از خروج هزار رأس دام غیر 
مجاز با اجرای گشت کنترل دام در مراتع روستای کندر، خبر داد. »امیدرضا 
تونی« با بیان اینکه طرح مدیریت چرا و کنترل دام یکی از اقدامات حفاظتی 
مهم در ایجاد تعادل دام و مرتع در مراتع اســتان است گفت: اجرای گشت 
کنترل دام مامورین اجرایی منطقه حفاظت شده البرز جنوبی و اداره منابع 
طبیعی و آبخیزداری منجر بــه خروج هزار راس دام غیر مجاز و  تشــکیل 
پرونده تخلف شد. دامداران و بهره برداران برای جلوگیری از تخریب مراتع و 
از بین رفتن پوشش گیاهی، نسبت به رعایت مفاد مندرج در پروانه و طرح 
مرتع داری اقدام  و زمــان ورود و خروج و تعداد دام مجــاز را رعایت کنند. 

خروج هزار رأس دام غیرمجاز از منطقه حفاظت 
شده البرز جنوبی

مدیر کل استاندارد استان البرز از تسهیل صدور نشان حلال ابلاغی در بسته تحولی 
سازمان ملی استاندراد ایران در بهار خدمت خبر داد. »محمد حسین طاهری« 
گفت: به منظور تسریع و تسهیل فرایند صدور نشان حلال، مواد با منشا طبیعی 
و شیمیایی و مواد فاقد منشا حرام نیازی به ارائه مستندات فیزیکی در خصوص 
منشا و فرایند آن نبوده و متقاضیان می توانند در سامانه سینا درخواست را ثبت و 
ادارات استانی مکلف به پذیرش و ادامه فرایند جهت صدور نشان حلال هستند. 
واحد های تولیدی متقاضی صدور نشان حلال که تولیدات آنها منشا حیوانی به 
همراه مشتقات و ژلاتین داشته و همچنین مواد افزودنی مشکوک و آنزیمی و 
مواد تهیه شده از عصاره الکلی مکلف به ارائه مستندات در سامانه سینا هستند. 

تحولی  بسته  در  حلال  نشان  صدور  فرایند 
شود می  تسهیل 

نقل قولمحض اطلاع
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دیالوگ

»مدیركل دفتر شهری استانداری«:

البرز از تبعیض در توزيع 
امکانات و خدمات رنج می برد

مهر-»حمید میرزایی« -مدیرکل دفتر شهری و شوراهای 
استانداری البرز- گفت: البرز به دلیل برخورداری از تنوع 
جمعیتی و بافت شهری از جمله استان هایی است که از 
تبعیض در توزیع امکانات و خدمات رنج می برد. استان 
البرز به دلیل برخورداری از تنوع جمعیتی و بافت شهری 
از جمله استان هایی است که از تبعیض در توزیع امکانات 

و خدمات رنج برده و نیازمند اصلاح این روند می باشد.

وی با اشاره به نگاه پیشرفت محور استاندار البرز برای حل 
مسائل مردم بیان کرد: با توجه به تأکیدات استاندار البرز، 
مبنی بر توزیع عادلانه امکانات و خدمات و رفع مسائل 
و مشکلات شهرهای استان به ویژه در مناطق آسیب پذیر 
شهری و تعیین ۶۶ محله هدف در استان، دفتر امور شهری 
و شوراها و شهرداران شهرهای تابعه با تلاش مضاعف در 
صدد بهسازی ساختار شهری با رویکرد عادلانه و بهبود 
سطح رفاه و آسایش مردم هستند. شهرداری های استان 
منطبق با این رویکرد، سیاست های معاون هماهنگی امور 
عمرانی و برنامه های مورد تأکید اداره کل دفتر امور شهری 
و شوراها به انجام اقداماتی نظیر: احداث پارک، سالن های 
ورزشی، فضای سبز و بوستان های اختصاصی، زمین چمن 
مصنوعی کوچک، اصلاح و بهسازی معابر و خیابان های 
شهر، ساماندهی مشاغل موضوع بند ۲۰ ماده ۵۵، انتظام 
بخشی به تجارت دست فروشی، بهسازی مبلمان شهری و 
ایجاد ساز و کارهایی برای توزیع عادلانه کالا و خدمات، 
بویژه در مناطق کم برخوردار و حاشیه شهری اقدامات 
مناسبی را در دستور کار قرار داده اند که نتایج حاصله، منجر 

به ارتقا سطح کیفی زندگی شهروندان خواهد شد.

وی با تأکید بر رفع مشکلات مردم از شهرداران و متولیان 
مدیریت شهری خواست با همت انقلابی، روحیه جهادی 
و با اتکاء به طرح های دانش بنیان و اعتماد به بخش 
خصوصی، نسبت به ارائه خدمات مناسب به البرزنشینان 

اقدام کنند.

رئیس سازمان حمل و نقل بار و مسافر شهرداری 
در  دولت  هیئت  مصوبه  به  توجه  با  گفت:  کرج 
رسانی  خدمات  اداری،  ساعات  تغییر  خصوص 
تا  می شود  آغاز  صبح   ۵:۳۰ ساعت  از  اتوبوس ها 
شهروندان برای رسیدن به موقع به محل کار خود با 

مشکل مواجه نشوند.

از تحویل ۲۲ دستگاه  امیدوار حسینی«   »محسن 
بود  قرار  که  از مجموع ۷۰ خودرویی  ون  خودروی 
افزود:  و  داد  خبر  شود  داده  تخصیص  کرج  به 
نحوه  آیین نامه  شدن  نهایی  از  پس  خودروها  این 
حمل  ناوگان  به  کشور  وزارت  سوی  از  بهره برداری 
به  خدمت رسانی  آماده  و  اضافه  عمومی  نقل  و 
ون ها  این  تزریق  اولویت  بود.  همشهریان خواهند 
به خطوط مناطق کم برخورداری است که مسافران 
به دلیل تعداد محدود اتوبوس ها در جابه جایی با 
 ۷۰ از  ون  دستگاه  پنج  هستند.  مواجه  مشکلاتی 
دستگاه خریداری شده نیز برای شهروندان کم توان 

تجهیز و مورد استفاده قرار خواهد گرفت.

رئیس سازمان حمل و نقل بار و مسافر شهرداری 
کرج در پایان در بخش دیگری از صحبت های خود 
به تغییر ساعت خدمات رسانی اتوبوس های درون 
شهری اشاره کرد و گفت: با توجه به مصوبه هیئت 

خدمات  اداری،  ساعات  تغییر  خصوص  در  دولت 
رسانی اتوبوس ها از ساعت ۵:۳۰ صبح آغاز می شود 
تا شهروندان برای رسیدن به موقع به محل کار خود 

با مشکل مواجه نشوند.

»رئیس سازمان حمل و نقل بار و مسافر شهرداری کرج« خبر داد:

شروع فعالیت اتوبوس های شـــــهری کرج از 
ساعت ۵:۳۰ صبح

ر در �ش

گهی ابلاغ صورتمجلس عدم قابلیت افراز پلاک ۱۹۲۳۰ فرعی از ۱۶۱ اصلی آ
آپارتمان  مالکیت ششدانگ یک دستگاه  سند 
مسکونی واقع در سمت شمالی طبقه چهارم به 
مساحت ۱۴۸/۴ متر مربع که 2/75 متر مربع آن 
بصورت بالکن مسقف است قطعه ۱۰ تفکیکی 
به شماره ۱۹۲۳۰ فرعی از پلاک ۱۶۱ اصلی مفروز 
اصلی  از  فرعی  پلاک ۱۴۶۸  از  شده  مجزی  و 
مذکور واقع در عظیمیه جزء حوزه ثبتی ناحیه 
یک کرج با قدرالسهم از عرصه و سایر مشاعات 
و مشترکات طبق قانون تملک آپارتمانها و آئین 
پارکینگ  ششدانگ  بانضمام  آن  اجرائی  نامه 
در  واقع  مربع  متر  بمساحت 11/25  شماره ۱۲ 
 ۱۲ شماره  انباری  ششدانگ  و  یک  زیرزمین 
همکف  در  واقع  مربع  متر   4/33 بمساحت 
سید  بنام   ۴۱۱۹ دفتر   ۳۷۸ صفحه  ثبت  ذیل 
حسین ملا غلامعلی ثبت و صادر گردید سپس 
الواسطه  مع  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  پنج 
 ۱۷۸ دفتر   99/11/30 مورخه   ۶۱۹۷ سند  برابر 
کرج به لیلا قاسم زاده منتقل گردید که سند 
الکترونیکی  دفتر  ذیل  آن  برگی  تک  مالکیت 
۱۳۹۹۲۰۳۳۱۰۰۹۰۴۱۳۷۱ ثبت و صادر گردید و 
یک دانگ مشاع از ششدانگ مع الواسطه برابر 
سند ۳۵۵۹۴ مورخه 1401/01/18دفتر ۱۱۲ کرج به 
پیمان درودگران منتقل گرددی که سند مالکیت 

آن ذیل شناسه یکتای ۱۴۰۱۲۰۳۳۱۰۰۹۰۱۲۶۴۶ 
ثبت و صادر گردید فلذا با عنایت به توضیحات 
پرونده  ومحتویات  سوابق  وبررسی  الذكر  فوق 
مالکیت  سند  صدرو  عدم  وسیله  بدین  ثبتی 
در  سپس  باشد.  می  گواهی  مورد  معارض 
تقاضای  1401/09/10ذیل  مورخه  دستور  اجرای 
پیمان   1401/09/10 مورخه   ۹۰۴۳۴۵۰ شماره 
مالک مشاعی پلاک ۱۹۲۳۰  بعنوان  درودگران 
فرعی از ۱۶۱ اصلی واقع در عظیمیه جزء حوزه 
ثبتی ناحیه یک کرج مبنی بر اجرای عملیات 
افراز نسبت به پلاک مذکور در جهت مفروز و 
مجزی نمودن حصه مشاعی متقاضی با ارجاع 
موضوع به واحد ثبتی مستندا به ماده ۲ آئین 
در  مشاعی  املاک  فروش  و  افراز  قانون  نامه 
خصوص اعلام وضعیت ثبتی ، پرونده بررسی 
و گردش کار ثبتی توسط نماینده ثبت محول 
قانون  نامه  آئین  دو  ماده  مطابق  که  گردید 
ثبت  نماینده  مشاع  املاک  فروش  و  افراز 
ملک  ثبتی  جریان  که  است  نموده  گواهی 
خاتمه یافته و ثبت دفتر املاک سند مالکیت 
با  لذا  است.  نگردیده  صادر  و  ثبت  معارض 
نامه شماره ۱۴۰۱۸۵۶۳۱۰۰۹۰۱۹۵۲۸  به  عنایت 
به  فوق  پلاک  افراز  1401/10/17موضوع  مورخ 

و  شد  رسانیده  کرج  مرکزی  شهرداری  اطلاع 
مورخه   67/5/148085 شماره  نامه  موجب  به 
معماری  و  شهرسازی  معاونت   1401/10/19
شهرداری کرج با افراز پلاک 161/19230 بعلت 
مغایرت با ضوابط شهرسازی مخالفت نموده و 
پلاک فوق را غیر قابل افراز اعلام نمود که در 
این رابطه صورتجلسه عدم قابلیت افراز بشماره 
۱۴۰۱۵۶۳۱۰۰۹۰۲۴۴۹۳ مورخ 1401/12/25 تهیه 
از طریق شعبه اجرا  بار  و تنظیم و مراتب دو 
برابر  که  ارسال شده  به خواندگان  ابلاغ  جهت 
نامه های شماره ۱۴۰۲۰۵۸۳۱۰۵۱۰۰۰۸۵۳ مورخ 
مورخ   ۱۴۰۲۰۵۸۳۱۰۵۱۰۰۱۵۳۷ 1402/02/11و 
1402/03/01 اداره اجرا ابلاغ واقعی میسر نگردید 
فلذا با توجه به مراتب فوق و مستنداً به ماده 
الاجرا  لازم  اسناد رسمی  اجرای  نامه  آئین   ۱۸
از  آگهی  نوبت  نشر یک  و  ابلاغ  مراتب جهت 
طریق روزنامه های کثیر الانتشار منتشر تا پس 
از گذشت ده روز از نشر آگهی مذکور چنانچه 
مالکین اعتراضی به آگهی مذکور دارند مراتب 
را به این اداره اعلام در غیر اینصورت این اداره 

به وظائف قانونی خود عمل مینماید. 612ف

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه1 کرج

برابر رای شماره ۱۴۰٢۶۰۳۳۱۰۵۷۰٠٠۰487هیات اول/دوم 
و  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
بلامعارض  مالکانه  تصرفات  دو  کرج-ناحیه  ملک  ثبت 
نورعلی  فرزند  مرادخانی  جواد  آقای/خانم  متقاضی 
با  زمین  در یک قطعه  از  بشماره شناسنامه 414صادره 
بنای احداثی به مساحت ٣86.76 مترمربع پلاک فرعی 
از پلاک ٢ فرعی از ٣64 اصلی واقع در کرج محمدشهر 
بلوار گلستانک )ده گلستانک( خیابان صنعتگران خیابان 
رز دست راست قطعه دوم خریداری از مالک رسمی آقای 
عین اله رستمی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود 
مالکیت  به صدور سند  نسبت  اشخاص  که  در صورتی 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
این  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه  اداره تسلیم و پس 
از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
انقضای  بدیهی است در صورت  نمایند.  قضایی تقدیم 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.61٣/ف

تاریخ انتشار نوبت دوم:٠7/14٠٢/٠4

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه 2 كرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳  آ
آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی ناحیه 2 کرج)نوبت اول(

نمایشگاهتخصصیصنایعدستیالبرزافتتاحشد
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز از شروع به کار نمایشگاه صنایع دستی به مناسبت هفته 
میراث فرهنگی خبر داد و گفت: این نمایشگاه تا ۲۶ خرداد در این مجموعه ادامه دارد. هنرمندان کارآزموده استان که برخی 

نیز دارای نشان ملی و بین المللی برای آثار صنایع دستی هستند در این نمایشگاه حضور دارند.



روزنامه

55 فرهنگی
شماره 1309 - یکشنبه 21 خرداد 1402

اثر گذاری  توانایی  برنامه هایش  و  تلویزیون  روزگاری 
مثبت و منفی روی مخاطبان داشتند اما در حال حاضر 
این جایگاه در اختیار شبکه نمایش خانگی قرار دارد و 

تلویزیون در این مورد دست خالی مانده است.

خبرآنلاین؛  از  نقل  به  و  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
»عجب! ما منحطیم! عجب!« این یک بخش کوچکی 
اقتصاد  استاد  درخشان،  مسعود  طولانی  مناظره  از 
استاد  غنی نژاد،  موسی  با  طباطبایی  علامه  دانشگاه 
اقتصاد دانشگاه صنعتی شریف بود که یک بخش چند 
به  دست  مجازی  شبکه  در  گفت وشنود  این  دقیقه از 
دست شد. شاید الان بپرسید چرا پس از یک ماه سراغ 
این ماجرا رفتیم؟ بحث ما نه مفهوم انحطاط است، نه 
آداب مناظره، نه اقتصاد. بحث ما گستردگی مضامین 
مثال  یک  بگذارید  است.  تلویزیون  در  شده  پخش 
ملموس تر بزنمی، به یاد دارید که چند هفته پیش یک 
نفر در یک برنامه تلویزیونی به شوخی درباره خیانت 
پرداخت و این ماجرا چقدر واکنش منفی داشت؟ یه 
یک ماه و نیم قبل بازگردیم، مهران رجبی در یک برنامه 
از شبکه سه سیماپخش می شد؛ بخشی  ترکیبی که 
از ترانه فولکلور »شاره جان« استاد برجسته موسیقی 
نواحی، سهراب محمدی، پخش و از یک شرکت کننده 
خواست تا صدای او را تقلید کند. اتفاقی که منجر به 
توهین به ساحت موسیقی دانی شد که آخرین بازمانده 
بخشی های خودبند کرمانج شمال خراسان بود و این 

اتفاق واکنش منفی بسیاری به همراه داشت.
به دو ماه و نیم قبل برویم، حامد سلطانی در ویژه 
بود  کرده  دعوت  را  خیام  امیر  خود  نوروزی  برنامه 
در حالی که نمی دانست او کیست و در نهایت هم 
با واکنش تند این مهمان برنامه مواجه شد و این 
این  به  زیادی  منفی  انتقادات  شد  باعث  موضوع 
ویژه  می رویم،  عقب تر  به  بازهم  شود.  وارد  مجری 
برنامه شب یلدا سال ۱۴۰۱ بود، سامان گوران مجری 
که  پورعرب  الفضل  ابو  به  بخشی  در  و  بود  برنامه 
بودند گفت: »باعث  همگی دور یک کرسی نشسته 
هستم.«  پتو  یک  زیر  شما  با  که  است  من  افتخار 
همان موقع هم پورعرب به این مجری تذکر داد که 
حد خودش را نگه دارد و مقابل آنتن زنده هر کلامی 
را به زبان نیاورد. این ماجرا هم انتقادات زیادی به 
همراه داشت. فکر کنم تا اینجای کار متوجه شده اید 
که قرار است درباره چه موضوعی صحبت کنیم، اینکه 
عام  نظر  که  برنامه ای  اخیر  سال های  در  تلویزیون 
به  دست  مجازی  فضای  در  و  کند  جلب  را  جامعه 
دست شود، نداشته، مگر با سویه منفی. در واقع مدت 
زیادی است که دیگر با رویکرد مثبت بخشی از یک 

برنامه تلویزیونی مخصوصا در شبکه اجتماعی دست 
به دست نمی شود.

اتفاقی که همیشه وجود داشت
این اتفاق همیشه وجود داشته؟ بله، اما سویه مثبت 
می گرفت  قرار  توجه  مورد  باهم  برنامه  یک  منفی  و 
اگر حرف از »خندوانه« بود هم تبلغات آدامس رامبد 
جوان مورد توجه قرار می گرفت، البته از سویه منفی 
آن هم تکه ها و حرف های تاثیرگذار مهمانان برنامه 
اسپانسر  و  تبلیغات  اگر  جناب خان.  شوخی های  و 
گرفتن مهران مدیری برای برنامه »دورهمی« مورد نقد 
قرار می گرفت برخی از شوخی ها و حرف هایی که در 
واقع می شد.  زده می شد هم مورد توجه  برنامه  این 
این مثال درباره »نود« عادل فردوسی پور و »کتاب باز« 
سروش صحت هم صدق می کند. اما در حال حاضر 
نوک پیکان نقد برای بررسی ابعاد منفی یک خطا در 
برنامه تلویزیونی است که یکی از دلایل آن ایجاد دو 
دوستگی بین مخاطبان تلویزیون است که به واسطه 
باعث کاهش نسبی  و  ایجاد شده  نگاه های سیاسی 
مخاطب شده است. در مقابل هرقدر تمام دوربین ها 

است،  تلویزیون  در  خطا  کوچک ترین  ضبط  آماده 
دست ها آماده کف زدن برای برنامه های شبکه نمایش 

خانگی است.
آن هم مشخص است، همان کسانی  از دلایل  یکی 
می دیدیم،  حسینی  شهاب  »همرفیق«  برنامه  در  که 
روزگاری جایشان روی آنتن تلویزیون بود، هنرمندانی 
»ناتو« شبکه  و  »پدر خوانده«  و  »مافیا«  در  که حالا 
مهمان  گذشته  در  دارند،  حضور  خانگی  نمایش 
احسان علیخانی می شدند و روی آنتن زنده تلویزیون 
می رفتند. مسلئه فعلی اما، این است که چرا تلویزیون 
با بودجه چند هزار میلیارد تومانی توانایی ساخت این 
برنامه ها را ندارد؟ آن هم در شرایطی که پیمان جبلی، 
رییس سازمان صداوسیما، در صحبت های اخیر خود 
به تربیت چهره های جدید در صداوسیما اشاره کرد و 
گفت: »تربیت و کشف چهره های جدید اتفاق افتاده، 
من اسم نمی برم اما در این مدت اخیر و در ماه های 
بعد از فتنه، چهره های جدیدی کشف شده اند و اتفاقاً 
سلبریتی های  منتهی  شده اند.  سلبریتی  به  تبدیل 
ارزشی. چه بسا اصلًا بین خود شما افرادی باشند که 
قابلیت داشته باشند دو روز دیگر به صداوسیما بیایند 

و سلبریتی شوند؛ بنابراین ما باید کشف و تربیت کنیم 
و البته جذب هم داشته باشیم برای چهره هایی که 
رابطه شان را قطع نکردند و می خواهند در خدمت مردم 

باشند.«

نام هایی که در تلویزیون نمانده
اما بر خلاف نظر رییس سازمان صداوسیما در حال 
حاضر نامی در تلویزیون نیست که مخاطب به خاطر 
آن حاضر باشد دست از شبکه نمایش خانگی بکشد 
یا دست کم حق انتخاب داشته باشد چون چهره ترین 
کسانی که برنامه های تلویزوین را اجرا می کنند، مهران 
رجبی و حامد سلطانی هستند که باز هم در قیاس با 
مجریان قبلی تلویزیون محبوبیت و مقبولیت آن ها را 
ندارند. پیرو همین عدم حضور هم رئیس صداوسیما 
که در جمع دانشجویان دانشگاه امام صادق )ع( حاضر 
شده بود، درباره فعالیت های رسانه ملی پس از قطع 
وگفت:  داد  توضیح  سلبریتی ها  برخی  با  همکاری 
»سلبریتی واژه مطلقا منفی نیست. ما در درجه اول 
باید رابطه مان را با چهره ها و افرادی که رابطه خودشان 
را با فرهنگ خودشان، تاریخ و مردم کشورشان قطع 
کرده اند، قطع کنیم. تعارف هم نداریم. نمی خواهند 
باشند خب نخواهند. اصلًا یک بخش عظیمی  دیگر 
از مردم هم بدشان می آید اتفاقا قیافه آنها را ببینند، 
این طور نیست که فقط آنها بدشان بیاید، مردم هم 
اما در  ببینند.  را  این آدم ها  بدشان می آید که قیافه 
به  شاید  که  می رسد  نظر  به  که  چهره هایی  مقابل 
میل  علیرغم  مجبور شده اند  فشارهای سنگین  دلیل 
باطنی شان در جایی حرفی بزنند، من به جرأت عرض 
می کنم که ما در را به روی آنها نبسته ایم. خیلی از آنها 
)سلبریتی ها( به ما مراجعه می کنند و می گویند ببینید 
به  تهدید  پیام رسان مان چقدر  و  واتساپ  در صفحه 
قتل زن و بچه برایمان فرستاده اند. ما مجبور شدیم در 
جاهایی چیزی بگوییم اما شما می دانید که دل ما با 
شماست و باز هم حاضریم کار کنیم. من بارها گفته ام 
فرهنگ  و  مردم  به  که  روی کسی  به  صداوسیما  درِ 
خودش  که  کسی  است.  باز  می گذارد،  احترام  مردم 
نمی خواهد بیاید من نمی روم التماس کنم. کسی که 
خودش همچنان در عالم هپروت و اوهام سیر می کند 

ما سراغش نمی رویم بگذارید در همان عالم بماند.«
وقتی  شده  سبب  که  است  ماجرا  همین  واقع  در 
جهت  در  چه  می کنیم  باز  را  اجتماعی  شبکه های 
مثبت و چه در جهت منفی انتقاداتی نسبت به برنامه 
شبکه نمایش خانگی وجود داشته باشد، اما بحثی از 
تلویزیون نباشد مگر اینکه مرجعیتش را از دست داده، 

مخاطب ندارد، هنرمند ندارد و قص علی هذا!

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

روایت شکست تلویزیون مقابل 
شبکه نمایش خانگی 

گزارش

موافقتباصدورپروانهنمایش۴فیلم
شورای پروانه نمایش فیلم های سینمایی با صدور پروانه نمایش برای فیلم های »آنها مرا دوست داشتند« به تهیه کنندگی 
و کارگردانی محمدرضا رحمانی، »هم آهنگ« به تهیه کنندگی علی سرتیپی اصفهانی »کاپیتان« به تهیه کنندگی سیدصابر 

امامی و »آخرین تولد« به تهیه کنندگی جمشید محمودی و نوید محمودی و کارگردانی نوید محمودی موافقت کرد.

مسلم آقاجان زاده، تهیه کننده برنامه »کلبه عموپورنگ« درباره وضعیت برنامه های کودک در تلویزیون و 
به ویژه سرنوشت این برنامه گفت: آخرین برنامه ما برنامه »کلبه عمو پورنگ« بود که سال ۹۹ به راه افتاد و 
۱۴۰۰ به پایان رسید و در اوج هم تمام شد اما هنوز هم نتوانسته ایم آن را جمع کنیم و متاسفانه هنوز هم 
نتوانستیم تسویه مالی بگیریم که به فکر کارهای جدید باشیم. علیرغم اینکه مدیران قول دادند هنوز بعد 
از سه سال موفق نشدیم به سرانجامی برسیم. مشکل اینجاست که بعد از سه سال تورم این پول را به زیر 
صفر کشانده و ما را دچار مشکلات زیادی کرده است. برنامه »عمو پورنگ« در حالی بیستمین سالگرد خود 
را گذراند که عملا از هم پاشیده است. این برنامه از قدیمی ترین برنامه های تلویزیون بود که همه عوامل 
در این سال ها کنار هم بودند و چنین اتفاقی در کمتر برنامه ای دیده می شود؛ چرا که اغلب سِمَت برنامه 
سازان برنامه ها تغییر می کند. ما از قدیمی ترین برنامه سازان کودک هستیم و بیستمین سالگرد برنامه 
مان مواجه با این مشکلات مالی و از هم پاشیدن این برند تلویزیونی ۲۰ ساله شد. معاونت سیما لطف 
دارند و پیشنهاد می دهند اما با این شرایط مالی و شرایط تورمی نمی توانیم کار کنیم و دوسال بعد پولمان 
را بگیریم و در نتیجه به فکر فصل جدیدی نیستیم. صاحب این برنامه صدا و سیماست و بنابراین بیشتر 
از همه باید دلسوزی کند. سرمایه انسانی که دور هم جمع بودند عملا پاشیده شده است و امکان جمع 
کردن عوامل هم وجود ندارد. تلویزیون باید پایبند به پرداخت خود باشد همانطور که تهیه کننده متعهد به 
تلویزیون می شود که برنامه را به موقع برساند و اگر نرساند جریمه و توبیخ می شود، چطور ما کار را ۱۴۰۰ 

تمام کردیم اما پایبند با قراردادها نبوده و نیست و این از مشکلات تلویزیون است.

خبــر تلخ برای کودکان: ســرانجام»کلبه 
عمو پورنگ« از هم پاشــید

همان گونه که انتظار می رفت، عمده فیلم های جدید اکران توانستند عملکرد قابل قبولی در افتتاحیه 
داشته باشند تا در ادامه، امیدهای بسیاری نسبت به گیشه این فیلم ها وجود داشته باشد. از میان 
این ۷ فیلم، کمدی شهر هرت، بهترین عملکرد را داشت و موفق شد تا طی ۳ روز نخست نمایش 
خود، حدود ۵۲ هزار نفر را به سینما کشانده و ۲ میلیارد و ۷۵۰ میلیون تومان نیز فروش داشته 
باشد. فیلم کریم امینی، جدی ترین رقیب برای فسیل است. شهر هرت در این ۳ روز، بدون تبلیغات 
آن چنانی، موفق شد تا بیشترین میزان فروش را در میان آثار جدید داشته باشد و بنابراین اصلا دور 
از انتظار نیست که این فیلم بتواند افق های بلندتری از میزان استقبال مخاطب را فتح کند. کت 
چرمی، دومین فیلم پرفروش بسته جدید اکران است. نخستین ساخته حسین میرزامحمدی موفق 
شد تا طی ۳ روز نخست نمایش خود، حدود ۱۷ هزار نفر را به سینماها کشانده و ۹۶۰ میلیون تومان 
نیز بفروشد. مصلحت، تاکنون عملکرد خوبی از خود به نمایش گذاشته و توانسته برخلاف فیلم های 
این چنینی، خود را در صدر نگه دارد. جدیدترین ساخته حسین دارابی موفق شده با جذب حدود ۱۲ 
هزار مخاطب، به گیشه ۵۸۰ میلیون تومانی دست یابد که البته گیشه ای پررونق تر برای این فیلم 
نیز دور از انتظار نیست. فیلم مجید توکلی نیز چهارمین افتتاحیه پررونق را در میان فیلم های جدید 
اکران داشته است. عروسی مردم طی ۳ روز نخست نمایش خود، ۱۱ هزار مخاطب داشت و ۵۷۵ 
میلیون تومان نیز فروخت. تا همین جا مشخص است که رقابت بین عروسی مردم و مصلحت برای 

پیشی گرفتن از یکدیگر، تا چه اندازه میلیمتری و نزدیک است.

ر  ید د ۷ فیلــم جد ی  د ر ۵ میلیــا حیــه  فتتا ا
ر ی کشو ها ــینما س
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به صراحت باید گفت که این روزها کشتی ایران که ورزش اول پارسی زبانان است از قاعده پهلوانی فاصله معناداری گرفته. کشتی عین قهرمانی و 
قهرمانی شیوه کشتی شده است. این متدُ حتی در مدیریت های کنونی نیز رسوخ کرده و گاهی رنگ تیره ریا و خودنمایی نیز به خود گرفته است. فضای 
کشتی که در گذشته های دور و یا نزدیک در گود مقدس زورخانه ها برگزار می شد و شرایط خاص و ویژه خود را داشت، دچار تغییراتی شده که روح و 

فلسفه کشتی را  تحت الشعاع قرار داده. شاید عصر پهلوانی به پایان رسیده و بزرگی به جوانمردی نیست. 

مدافعقرمزهاقصدرفتنندارد!
هری مگوایر کاپیتان منچستر یونایتد علی رغم دقایق بازی کم و اخبار حول انتقال کیم مین-جه به اولدترافورد قصد 
جدایی از این تیم را ندارد. این مدافع انگلیس هم چنان کاپیتان تیم باقی مانده است اما تنها 8 بازی را در لیگ و 16 

بازی را در کل رقابت های فصل ٢٣-٢٠٢٢ از ابتدا در ترکیب تیم یونایتد قرار گرفته است.

داستان جلد

 »علیرضا حیدری«، بازهم سنبل جوانمردی شد؛

خداقوت پهلـــــــــوان

رگبار باران، چهره شهر را دگرگون کرده بود و آب روان 
تمام پلیدی های زمانه را  با خود به دوردست ها می برد. 
بی گمان آنچه در زلال آفتاب و رنگین کمان هفت رنگ 
آتفشان  و  محبت  فوران  گردید،  هویدا  باران   از  بعد 
خوبی ها بود. اما در جوار کوه نور و در منطقه عظیمیه 
توریست ها،  و  کوهنوردان  شادی  لای  لابه  در  کرج 
نجابت.  و  حیا  جنس  از  می کنند  زندگی  مردمانی 
آنان شرف  اما  را می برد  زندگی شان  سنگینی سیلاب 
و انسانیت را در صندوقچه دلشان محفوظ داشته اند. 
باید  آن طرف در فراموش خانه جوانمردی و پهلوانی 
منتظر مهربانی هایی باشیم که در خصلت پهلوانان و 
بزرگ مردان این دیار نهفته است. داستان از این قرار 
است که در دامنه کوه نور در منطقه عظیمیه استان البرز 
و شهرستان کرج خانواده بی بضاعتی زندگی می کردند 
که سرپناه و منزل مناسبی نداشته و دختر بیست و 
هفت ساله آنان از بیماری رنج می برد. سرهنگ دهنوایی 
خانواده را شناسایی کرده و موضوع را به اطلاع  حمید 
جهان  همت  به  آنان  می رساند.  البرزی  خیر  کریمی، 
پهلوان علیرضا حیدری و سایر خیرین منطقه سرپناه 
مناسبی تهیه و دختر بیمار خانواده را جهت درمان به 
و  پهلوانی  رسم  آری  می کنند.   معرفی  درمانی  مراکز 
از عصر پوریای ولی  الایام   از قدیم  شیوه جوانمردی 
تا به امروز نزد ایرانیان به ودیعه سپرده شده است و 
هرچند در هیاهوی مشکلات و معضلات اقتصادی و به 
ویژه درگیری های فرهنگی، امروزه کم رنگ تر شده، اما 
هر از گاهی یادگارش آسمان ایران را پُر از اکسیژن ناب 

انسانیت می کند.
علیرضا حیدری قهرمان کشتی جهان و المپیک از آن 

از  دست کشتی گیرانی است که مسیر درستی را بعد 
پایان دوران قهرمانی انتخاب کرده است. او خود را از 
جامعه جدا ندانسته و سعی کرده بر مدار غیرت زندگی 
کند. او علت مهاجرت خود را معمولی زیستن دانسته 
و معتقد است: »از نظر اعتقادی درست نمی دانم پولی 
را که در ایران درآوردم در خارج خرج کنم، فکر می کنم 
این پول باید در خود ایران خرج شود.« حیدری به تعبیر 
زندگی  و  است  پریده  زندگی  پررنگ  از بخش  خودش 
جدیدی را تجربه می کند. او از بند نام و مقام گذشته و 
به خلوص و دلداگی رسیده است. منش پهلوانی در او 

حلول کرده و در حقیقت برای خودش زندگی نمی کند.
پهلوان حیدری  به صراحت می گوید نمی خواهد تختی 
بشود، اما او گام به گام به تختی نزدیک شده و درد 
امروزی  در شرایط  زندگی  داند  او می  دارد.  را  جامعه 
اعتبار  دلیل  همین  به  و  فرساست  طاقت  و  سخت 
قهرمانی اش را در ایران بایگانی کرده و با مردم زندگی 
می کند. او می گوید: »به چنین چالشی نیاز داشتم، 
اگر در ایران می ماندم با همان داشته هایم پیر می شدم. 
تمام تخته زندگی من پاک شد و باید دوباره چیزهای 
جدیدی یاد بگیرم، کارهایی که باید در بیست سالگی 
دنبالش می رفتم، اما امروز با شرایط دیگری می آموزم تا 
شصت سالگی، دیگر آدم به روزی باشم و از این بابت هم 
خوشحالم.« به صراحت باید گفت که این روزها کشتی 
ایران که ورزش اول پارسی زبانان است از قاعده پهلوانی 
فاصله معناداری گرفته است. کشتی عین قهرمانی و 
در  حتی  متُد  این  است.  شده  کشتی  شیوه  قهرمانی 
مدیریت های کنونی نیز رسوخ کرده و گاهی رنگ تیره 
ریا و خودنمایی به خود گرفته است. فضای کشتی که 
در گذشته های دور و یا نزدیک در گود مقدس زورخانه ها 
برگزار می شد و شرایط خاص و ویژه خود را داشت، دچار 
تغییراتی شده که روح و فلسفه کشتی را  تحت الشعاع 
قرار داده است. شاید عصر پهلوانی به پایان رسیده و 

بزرگی به جوانمردی نیست. 
پهلوان حیدری علیرغم دوری از وطن غمگسار کشتی و 
ورزش ایران است. او که به قول خودش از زورآباد با یک 
کفش پاره آمده، معتقد است: »از این موضوع ناراحت 
و  داشتم  دوست شان  قدیم  از  که  آدم هایی  می شوم، 
عکس شان را جمع کرده و طرفدارشان بودیم، جای آنها 
خالی است. چرا نباید پذیرای اینها باشیم؟ فقط کافی 
است چشم مان را باز کرده و خوب ببینیم. من برای 

کشتی کشورم آرزوی موفقیت دارم. خیلی دوست دارم 
اتفاقات خوب برای کشتی و مردم بیفتد. جزو خانواده 
آن  به  بزرگ شدم و خیلی هم  اینجا  کشتی هستم، 
متعصبم، امیدوارم آنهایی که باید، متوجه این موضوع 
شده و بدانند ورزش چه سهمی در سلامت جامعه، برکت 
و اعتمادبه نفس جامعه مان دارد و دست از نگاه سطحی 

به این موضوع بردارند.«
درس بزرگ پهلوان حیدری به ایران و هم وطنان زیستن 
به شرط عشق و مهربانی است. او مهاجرت کرد تا از 
سکوی پرطمطراق قهرمانی پایین بیاید و به قله مهربانی 
و سخاوت صعود کند. او شهرت توخالی را که گاهی 
به تلنگری همچون بادکنکی می ترکد و نقش بر زمین 
می گردد، نپسندیده و ریشه در اعماقی دارد که آبشخور 
بزرگی ها و مدردانگی هاست. او گفته است: »احساس 
می کنم در دنیا برای کشتی نمی خواهند کاری انجام 

آنها  انجام دهی  کاری  بخواهی  تو  اگر  و حتی  دهند 
نمی خواهند. علاوه بر آن امروز در ایران صحبت از قیمت 
گوشت و مرغ و این چیزهاست. با تمام احترامی که 
برای کشتی گیران قائلم و می دانم آدم های زحمت کشی 
هستند و حق هم دارند که به دنبال بهبود شرایط زندگی 
خود باشند چون تمام جوانی شان را در این راه می گذارند، 

اما اولویت کشور ما اکنون ورزش و کشتی نیست.«
نه  به وضعیت  ایران که مبتلا  آری وضعیت ورزش 

نگوییم  اگر  است،  جامعه  فرهنگی  مناسب  چندان 
نگران کننده است باید اعتراف کنیم دلپذیر و در خور 
شان ایران نیست. کشتی و فرهنگ ناب آن از منازل 
و  جوانمردی  تعبیری  به  و  بربسته  رخت  محافل  و 
به  و  داده  نیرنگ  و  فریب  به  را  پهلوونی جای خود 
همین دلیل است که دردشناس کمتر شده است و 
تفکر باری به هرجهت و بی خیالی مطلق پرده سیاه 
خود را بر آسمان محبت ها پهن نموده و باید با چراغ 
حرکت  هوادار«  »دنیای  گشت.  خوبی ها  دنبال  به 
جوانمردانه و زیبای جهان پهلوان حیدری در خصوص 
مساعدت درحل مشکل خانواده نیازمند منطقه عظیمه 
کرج که از روحیه پهلوانی ایشان نشات گرفته است 
را شایسته تقدیر دانسته و مراتب تشکر و قدرانی این 
مجموعه رسانه ای را به ایشان و تمامی بزرگوانی که 
در این مهم ایشان را یاری رسانده اند، اعلام می دارد.

هنوز تکلیف رفتن یا ماندن رضا درویش و یحیی گل محمدی مشخص 
نیست ولی یک موضوع در نقل و انتقالات تابستانی ممکن است برای 
پرسپولیس دردسرساز شود. بعضی از ستاره های این تیم بند فسخ پایینی 
در قراردادشان دارند و با پرداخت این پول می توانند از پرسپولیس جدا شوند.

علیرضا بیرانوند: گلر شماره یک پرسپولیس و تیم ملی که بعد از دو فصل 
دوری در تابستان گذشته به این تیم برگشت، در این فصل فوق العاده 
کار کرد و بدون تردید یکی از عوامل اصلی قهرمانی های پرسپولیس بود. 
علیرضا که در اوج دوران فوتبالش قرار دارد، دو فصل دیگر با پرسپولیس 
قرارداد دارد. با این حال با پرداخت فقط ۲۵۰ هزار دلار می تواند از پرسپولیس 
جدا شود. بیرانوند که با پیشنهاداتی از تیم های خارجی هم مواجه شده در 
صورت پرداخت این مبلغ مشکلی برای جدایی نخواهد داشت. گفتنی است 
با توجه به رقم هایی که این روزها به بازیکنان پیشنهاد می شود و یا ارقامی 
که باشگاه ها برای فروش ستاره هایشان در نظر می گیرند، بند فسخ ۲۵۰ هزار 
دلاری برای ستاره ای مثل بیرانوند مبلغ بالایی نیست و تیم های خواهان او 

می توانند بدون مشکل این پول را پرداخت کنند.
مرتضی پورعلی گنجی: دیگر خرید موفق پرسپولیس در تابستان مرتضی پورعلی 

گنجی بود. مدافع ملی پوش قرمزها یکی از ستون های دفاعی این تیم در راه  
قهرمانی در لیگ و جام حذفی بود. مرتضی برای فصل آینده با پرسپولیس قرارداد 
دارد ولی او هم درست مثل بیرانوند با پرداخت ۲۵۰ هزار دلار می تواند از این 
تیم جدا شود. هرچند خود این بازیکن اعلام کرده که دوست دارد در پرسپولیس 
بماند، ولی شنیده می شود یکی از تیم های قطری سفت و سخت به دنبال جذب 

پورعلی گنجی است و احتمال جدایی او هم از پرسپولیس وجود دارد.
مهدی ترابی: مهدی ستاره بی چون و چرای پرسپولیس در چند ماه گذشته بود 
و نقش زیادی در قهرمانی پرسپولیس داشت. در واقع پرسپولیس وقتی راه افتاد 
که موتور ترابی روشن شد و این بازیکن در ۱۰ بازی پایانی این تیم فوق العاده 
کار کرد. ترابی که در تابستان قراردادش را با پرسپولیس به مدت دو فصل تمدید 
کرد، برای سال بعد با سرخ پوشان قرارداد دارد. با این حال ترابی هم می تواند 
با پرداخت مبلغی در حدود ۲۰۰ تا ۳۰۰ هزار دلار از پرسپولیس جدا شود. تا این 
لحظه ترابی پیشنهاد خارجی ندارد و بعید است در ایران در تیمی به جز پرسپولیس 
بازی کند. به این ترتیب تقریبا خیال پرسپولیسی ها از ماندن مهدی راحت است.
محمد عمری: پدیده این فصل پرسپولیس هرچند در هفته های پایانی فصل کمتر 
مورد استفاده قرار گرفت، ولی یکی از خوب های پرسپولیس در لیگ بیست و دوم 

بود. عمری که ۲۳ سال سن دارد، ۴ فصل دیگر با پرسپولیس قرارداد دارد ولی 
او هم برای پیشنهادات خارجی خود بند فسخ دارد و می تواند با پرداخت مبلغی 
از پرسپولیس جدا شود. گفتنی است بند فسخ عمری نسبت به بیرانوند، ترابی و 
پورعلی گنجی بالاتر است و باشگاه های خواهان این بازیکن تکنیکی و سرعتی 

باید با باشگاه پرسپولیس به توافق برسند تا بتوانند عمری را به خدمت بگیرند.

درحاشیه

بند فسخ؛ مشکل بزرگ پرسپولیس در نقل و انتقالات تابستانی

حسن صانعی پور



روزنامه

77 ورزشی
شماره 1309 - یکشنبه  21 خرداد 1402

چراغ سبز ناگلزمان برای 
پیوستن به پاری سن ژرمن

  باشــگاه پاری سن ژرمن روی یولیان ناگلزمان 
بــه عنوان ســرمربی فصل آینده خود حســاب باز 
می کند و با چراغ سبز سرمربی سابق بایرن مونیخ 
نیز مواجه شده است. سرمربی ۳۵ ساله آلمانی که 
پس از اخراج از مونیخ، توجه تیم هایی چون چلسی، 
تاتنهام و پاری سن ژرمن را به خود جلب کرد، اکنون 
در مسیر انتقال به پاریس قرار گرفته و از پروژه این 
تیم استقبال کرده است. مذاکرات روزهای اخیر میان 
ناگلزمان و ناصر الخلیفی، رئیس باشگاه پاری سن 
ژرمن به خوبی پیش رفته و سرمربی آلمانی علاقه 
خود را به مدیران باشــگاه فرانسوی برای حضور در 

پی اس جی اعلام کرده است.

پیراهن شمارۀ 7 رئال 
مادرید بر تن جود بلینگام

  رئــال مادرید می خواهد که جود بلینگهام 
شــماره ۷ را بپوشــد و با این شمارۀ پیراهن از 
او رونمایــی کند. شــماره ای که در گذشــته 
اســطوره های بزرگی در رئــال مادرید همچون 
کریســتیانو رونالــدو و رائول گونزالــس آن را 
پوشــیده اند و نــزد هواداران لــوس بلانکوس 
از ارزش بالایــی برخوردار اســت. اما خود جود 
بلینگام ترجیج می دهد تا شمارۀ ۲۲ که به آن 
علاقه دارد را در رئال بپوشــد. بلینگام از دوران 
نوجوانی و هنگامــی که در آکادمی بیرمنگام 
حضور داشــت تا امــروز شــماره ۲۲ را چه در 
رقابت های باشگاهی و ملی بر تن کرده و حالا 

هم علاقه مند است که این شماره را بپوشد.

هامس رودریگز در آستانه 
پیوستن به بوکاجونیورز

 باشگاه بوکاجونیورز آرژانتین با هامس رودریگز، 
ستاره کلمبیایی سابق رئال مادرید بر سر قراردادی 
۳ ســاله به توافق نهایی رسیده و انتظار می رود 
پیوستن آقای گل جام جهانی ۲۰۱۴ به این باشگاه 
طــی روزهای آینده به طور رســمی اعلام شــود. 
هامس رودیگز که پس از جدایی از المپیاکوس 
یونان، مدتی است به عنوان بازیکن آزاد محسوب 
می شود، قصد دارد ادامه فوتبال خود را در پیراهن 
جنوایی ها دنبال کند. هافبک ۳۱ ساله کلمبیایی 
به عنــوان یکی از گران ترین نقل وانتقالات تاریخ 
فوتبــال از موناکــو به رئال مادرید پیوســت؛ اما 
رفته رفته در سراشیبی افت قرار گرفت و نتوانست 

به درخشش خود در فوتبال اروپا ادامه  دهد.

توافق اتلتیکو مادرید و 
موراتا بر سر تمدید قرارداد

 موراتــا بــه زودی قــرارداد جدیــدی تا 
تابستان ۲۰۲۶ با اتلتیکو مادرید امضا می 
کنــد. اتلتیکو مادرید با آلــوارو موراتا برای 
تمدید قراردادش به توافق رســید. مارکا و 
متئو مورتو گزارش دادنــد آلوارو موراتا که 
قــراردادش تنها یک ســال دیگر با اتلتیکو 
مادرید اعتبار دارد، تا تابستان ۲۰۲۶ با این 
باشگاه تمدید خواهد کرد. پیشنهاد تمدید 
قرارداد اتلتیکو مادرید با کاهش دســتمزد 
مدتها روی میز بود و این مهاجم ۳۰ ســاله 
در نهایت ساعاتی قبل آن را پذیرفت چراکه 

اولویتش ماندن در پایتخت اسپانیا بود.

پیشنهاد سنگین الهلال به 
ماسیمیلیانو الگری

  پس از جذب کریســتیانو رونالــدو و کریم 
بنزما، عربســتان قصد دارد مربیــان بزرگ را نیز 
برای حضور در این لیگ ترغیب کند و برای این 
منظور ماسیمیلیانو الگری، سرمربی یوونتوس 
را در نظر گرفته اند. برخی از منابع می گویند این 
باشگاه الهلال است اما هنوز شواهدی در دست 
نیست که نشان از علاقه این باشکاه داشته باشد. 
پیشنهای که روز میز قرار دارد، از نظر اقتصادی به 
الگری اجازه می دهد که حداقل سه برابر دریافتی 
خود در تورین، درآمد داشته باشد. باید دید آیا این 
تکنیسین ایتالیایی حاضر خواهد شد تا زندگی 

کاملا جدیدی در آن سوی دنیا آغاز کند یا خیر.

تماس های اولیه چلسی با 
میلان برای انتقال منیان

  چلســی تماس های اولیه را برای خرید مایک 
منیان برقرار کرده است. با وجود علاقه آبی ها، در حال 
حاضر از نظر میلان مایک منیان فروشــی نیست. 
منیان در فصل گذشته فرم بسیار خوبی در میلان 
و تیم ملی فرانسه داشت و نقش مهمی در رسیدن 
روسونری به نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا ایفا کرد. 
با توجه به بی میلی میلان به فروش دروازه بان خود، 
چلسی باید پیشنهاد بزرگی برای رضایت تیم ارائه 
کند. میلان در سال ۲۰۲۱، مایک منیان را طی انتقالی 
۱۵.۴ میلیــون یورویی از لیل بــه خدمت گرفت. 
دروازه بان فرانسوی ۶۹ بار با پیراهن میلان به میدان 

رفته و موفق به ثبت ۲۹ کلین شیت شده است.

داوید آلابا در نقش ایجنت 
آلفونسو دیویس

 طبق اخبار گذشته، رئال مادرید علاقۀ زیادی 
به جذب آلفونسو دیویس، مدافع ۲۲ ساله بایرن 
مونیخ دارد و ستاره کانادایی یکی از اهداف مهم 
لوس بلانکوس در تابســتان ۲۰۲۴ خواهد بود. 
از طرفــی باواریایی های روی مدافع جوان خود 
برچسب غیر قابل فروش زده اند و در تلاش اند تا 
قرارداد او را که در تابستان ۲۰۲۵ به اتمام می رسد 
تمدید کنند.  داوید آلابا، ستاره سابق بایرن مونیخ 
کــه اکنون در رئال مادریــد توپ می زند، تلاش 
زیادی می کند تا هم تیمی ســابق خود را راهی 
مادرید کند و در تلاش اســت تا دیویس و مدیر 

برنامه اش را راضی به این انتقال کند.

پولیشیچ برای پیوستن به 
میلان آمادگی دارد

 کریستین پولیشیچ یکی از گزینه های جدی 
روسونری به حســاب می آید و او حاضر است 
بــرای بازی در این تیم ایتالیایی دســتمزدش 
)حــدود ۵ میلیون یورو( را کاهش دهد. وینگر 
سابق دورتموند در آخرین پست اینستاگرامی 
خود از دو دایره قرمز و مشــکی استفاده کرد که 
این باعث شــد گمانه زنی ها در مورد علاقه او 
برای حضور در میلان افزایش پیدا کند. چلسی 
برای فروش این بازیکن ۲۴ ســاله ۲۵ میلیون 
یورو می خواهد اما از آنجا که قرارداد او تنها یک 
فصل دیگر اعتبار دارد، روســونری روی گرفتن 

تخفیف حساب می کند.

اگردکلانرایسبخواهد،بایرنمونیخبرایجذباوهرکاریمیکند
با اینکه رسانه ها ادعا می کنند ترجیح رایس ماندن در لیگ برتر است اما این بازیکن ٢4 ساله در مذاکرات با سران بایرن و توماس 
توخل، تحت تاثیر برنامه های این مربی قرار گرفت و گزینه پیوستن به بایرن را هنوز به طور کامل کنار نگذاشته است. با این حال، 
او باید هرچه زودتر تصمیمش را بگیرد. اگر رایس به بایرن چراغ سبز نشان بدهد، این باشگاه هر کاری برای جذب او خواهد کرد.
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مهدی قائدی در اتحاد کلبا 
شاگرد مجیدی می شود!

  مهــدی قائدی فصل قبل بــا ۱۲ گل زده 
دومیــن گلزن برتر لیگ شــد و هــواداران 
استقلال بسیار امیدوار هستند او فصل بعد 
هــم با پیراهن آبی ها به میدان برود. با این 
حال مهدی قائدی با پیشنهاد خوبی از ااتحاد 
کلبا روبرو شــده است، بنا بر اخبار دریافتی 
ستاره بوشــهری فصل گذشته استقلال به 
تمرینات شباب الاهلی برخواهد گشت اما 
احتمالا با یک مبلــغ قابل توجه به صورت 
قرضی راهــی اتحاد کلبا می شــود. با این 
شــرایط اگر اتفاق خاصی رخ ندهد، مهدی 
قائدی شانس زیادی برای ماندن در استقلال 
ندارد و به احتمال فراوان فصل آینده دوباره 

شاگرد فرهاد مجیدی می شود.

خرید 53 میلیاردی سپاهان 
از لیگ پرتغال!

  باشگاه ســپاهان روز جمعه به صورت 
رســمی خبر از خرید قطعی پیام نیازمند 
دروازه بــان تیم ملی ایران بــا قراردادی به 
مدت ۲ ســال داد. نیازمند دو فصل پیش 
از سپاهان راهی پورتیموننزه پرتغال شد اما 
نتوانست در این تیم به جایگاه ثابتی دست 
یابد و ترجیح داد به ایران بازگردد. طبق اعلام 
رسانه های پرتغال، سپاهان برای خرید پیام 
نیازمنــد مبلغ ۱ میلیون یورو به باشــگاه 
پورتیموننزه پرداخت کرده است. وب سایت 
maisfutebol با افشــای این رقم نوشت: 
»پورتیموننزه با استفاده از انتقال نیازمند به 
تیم نایب قهرمان ایران، یک میلیون یورو به 

دست می آورد.«

ضرر بزرگ عارف غلامی از 
جدایی اسکوچیچ

 عارف غلامی بلافاصله بعد از بازگشت 
از مصدومیت رباط صلیبی از سوی دراگان 
اسکوچیچ به تیم ملی دعوت شد و یکی 
از بازیکنانی است که در آن زمان گفته می 
شــد این شانس را داشت تا حتی در جام 
جهانی هم بازی کند. با این حال بلافاصله 
بعد از انتخاب کی روش به عنوان سرمربی 
تیم ملی، نام غلامی از لیســت تیم ملی 
خط خورد و حــالا امیرقلعه نویی هم در 
اردوهای اخیر او را دعوت نکرده اســت. با 
این شرایط کار غلامی برای بازگشت به تیم 
ملی بسیار سخت است چراکه قلعه نویی 
هم مثل کی روش، نفــرات دیگری را در 

خط دفاع مد نظر دارد.

کاوه رضایی در آستانه 
سپاهان؟ به  پیوستن 

 باشگاه ســپاهان کلیپ رونمایی از خرید 
جدیدش را رونمایی کرد، گمانه زنی هایی درباره 
اینکه کدام بازیکن قرار اســت فصل آینده در 
سپاهان توپ بزند، صورت گرفت. کاوه رضایی 
فصل جنجالی ای را پشت سر گذاشت و در نقل 
و انتقالات زمستانی، با تصور اینکه مشکلی 
برای بازگشت به استقلال ندارد، از تراکتور جدا 
شد منتهی نه تنها نتوانست به استقلال برگردد 
بلکه دیگر جایی هم در تراکتور نداشــت و در 
نهایت با شکایت باشگاه تبریزی، محکوم شد. 
گفته می شود حضور این بازیکن در سپاهان 
قطعی شده و بعید نیست کلیپی که دیروز 
بخش رسانه ای باشگاه اصفهانی منتشر 

کرد، درباره این بازیکن باشد.

یحیی گل محمدی به دبی 
رفت، نه استانبول!

  یحیی گل محمدی چند روزی اســت 
تهران را به مقصد دبی ترک کرده اســت. 
این درحالی است که برخی از رسانه ها از 
سفر این مربی به استامبول ترکیه خبر داده 
اند. سفر سرمربی پرسپولیس به خارج از 
کشور گمانه زنی ها را درحالی درباره نیمکت 
این تیم افزایش داده است که یحیی گل 
محمدی در انتظار تعیین تکلیف وضعیت 
مدیریت باشگاه پرسپولیس و رضا درویش 
اشــت. حال باید دید درنهایت یحیی گل 
محمــدی در جمع ســرخ های پایتخت 
ماندنــی خواهد بود یا نه. آن هم درحالی 
که مدیرعامل باشگاه گل گهر مذاکره با او 

را صراحتا تکذیب کرد.

ساپینتو در ایران از کدام 
تیم ها پیشنهاد داشت؟

  ساپینتو به صورت رسمی از استقلال جدا 

شد و با یکی از باشــگاه های قبرسی قرارداد 
بست. سرمربی هیجانی استقلال که در تمام 
مدت حضورش در ایــران رفتارهای خاص و 
پرخاشگرانه ای داشت بعد از ناکامی در فینال 
جــام حذفی از ایران رفت و در شــرایطی که 
مدیران استقلال علاقه ای به تمدید قرارداد با 
او نداشــتند، خودش هم با انتشار پستی از 
هواداران اســتقلال خداحافظی کرد و مدعی 
شد که دیگر نمی تواند با مدیران استقلال کار 
کند. البته ساپینتو در یکی از مصاحبه های 
خود به این نکته اشــاره داشت که تیم های 
فولاد و گل گهر هم با او وارد مذاکره شده بودند، 

اما رغبتی به ماندن در ایران نداشته است.

ستاره استقلال در آستانه 
پیوستن به غول اماراتی

 سایت »اســپورت ۳۶۰« خبر داد محمد 

محبی هافبک ملی پوش ایرانی استقلال 
تهران در یک قدمی انتقال به باشگاه العین 
امارات به عنوان دومین خرید تابســتانی 
به شــمار می آید. این بازیکن ملی پوش 
ایرانی به عنوان سهمیه آسیایی به لیست 
العین اضافه می شود. بازیکن ایرانی و عضو 
باشگاه سانتاکلارا پرتغال فصل گذشته را به 
صورت قرضی در ترکیب استقلال بازی کرد. 
مدیران باشگاه استقلال قرار بود برای جذب 
دائمی این بازیکن اقدام کنند ولی باشگاه 
العین امارات زودتر دست به کار شده و می 
خواهد این ستاره ایرانی را از باشگاه پرتغالی 

خریداری کند.

بازیکنی که فقط می خواهد 
پرسپولیسی شود!

  یکی از بازیکنان با استعداد و آینده دار لیگ 
برتر محمد خدابنده لو است. ستاره جوانی که 
در پیکان درخشید و مطرح شد و حتی به تیم 
ملی هم رســید. محمد سال قبل تا آستانه 
پرسپولیسی شــدن هم پیش رفت ولی به 
دلایلی این انتقال صورت نگرفت و این بازیکن 
راهی گل گهر شد. حالا قرارداد خدابنده لو با گل 
گهر به پایان رسیده و شایعاتی مبنی بر حضور 
او در پرسپولیس مطرح شده است. خدابنده لو 
که بارها نسبت به موضوع علاقه اش به تیم 
پرسپولیس در رسانه ها صحبت کرده است 
آرزو دارد پیراهن تیم محبوبش را برتن کند 
و حتی فصل قبل پیشنهاد استقلال را رد 

کرد و راهی گل گهر شد.

مدافع ملی پوش در استقلال 
ماندگار شد

 مدافع تیم استقلال برای حضور دوباره 
در ایــن تیم به توافق رســید. ابوالفضل 
جلالی، مدافع تیم استقلال در این تیم 
ماندگار شد. جلالی که پس از پایان دیدار 
فینال جام حذفی و شکست استقلال در 
این بازی قرارداد خود را یک طرفه با این 
تیم فسخ کرده بود پس از مذاکره دوباره 
با مسئولان این باشگاه برای فصل آینده 
هم با اســتقلال به توافق رســید. مدافع 
ملی پوش استقلال که در زمان ساپینتو 
در این تیــم کم تر به میدان رفت حالا با 
جدایی این مربی تصمیــم به ماندن در 

جمع آبی پوشان گرفته است.

زمان پرداخت سومین قسط 
رادوشوویچ مشخص شد

 باشگاه پرسپولیس یک ماه فرصت دارد تا 
مطالبات بوژیدار رادوشوویچ دروازه بان سابق 
خود را پرداخت کند. این دروازه بان زمانی که 
از پرسپولیس جدا شــد، حدود ۹۵۰ هزار دلار 
از باشگاه طلب خواســت اما او مقدار کمی 
تخفیــف داد و همچنین راضی شــد تا این 
مطالبات را به صورت اقساطی دریافت کند. 
مسئولان باشگاه پرسپولیس دو قسط اول این 
بازیکن را در زمان مقرر به وی پرداخت کردند 
اما حالا باید برای پرداخت قسط سوم او اقدام 
کنند. در غیر این صورت باشــگاه باید ضرر و 
زیان زیادی را پرداخت کند. این باشــگاه باید 
۲۰۰ هزار یورو را تا روز ۱۵ جولای )۲۴ تیرماه( 

به حساب این بازیکن واریز کنند.
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